
Protokół  Nr X/2011 

X sesji Rady Gminy Płoniawy-Bramura 

odbytej w dniu  14 września   2011 r. 

 
Początek obrad godz. 10

10, 
zakończenie obrad godz.  12

55
. 

W X    sesji   udział   wzięli:  14 radnych (1 nieobecny usprawiedliony), 26 

sołtysów, radca prawny Dominik Pogorzelski, Radny Sejmiku Województwa 

Mazowieckiego Stanisław Rybski, Kierownik Posterunku Policji w 

Krasnosielcu Marek Chrzanowski, Dzielnicowy Rewiru Policji w Płoniawach 

Tomasz Jocz, Barbara Wróblewska oferentka na dzierżawę  budynku w 

Zawadach Dworskich, Kierownik  Biura lokalnej grupy Działania Maciej 

Buczkowski, Wójt Gminy Włodzimierz Załęski, Sekretarz  Kazimierz 

Białobrzeski, Dyrektor Gminnego Zespołu Ekonomiczno-Administracyjnego 

Szkół Teresa Ślaska, Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej Jadwiga 

Krukowska, Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej Barbara Kobylińska. W 

sesji uczestniczyła redaktorka Tygodnika Ostrołęckiego Aldona Rusinek. 

Proponowany porządek obrad 

1. Otwarcie  sesji  i stwierdzenie prawomocności obrad.  

2. Uchwalenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji Rady Gminy 

4. Informacja o pracy  Wójta Gminy między sesjami Rady. 

5. Zapytania i wolne wnioski. 

6. Przedstawienie bilansu Lokalnej Grupy Działania „Orzyc-Narew”. 

7. Informacja przebiegu wykonania budżetu gminy za pierwsze półrocze 

2011 r. 

8. Informacja o organizacji nowego roku szkolnego 2011/2012.  

9.  Podjęcie uchwał w sprawach:  

     1) wprowadzenia    zmian w uchwale budżetowej gminy na rok 2011, 

          2) w sprawie   uchwalenia  regulaminu   udzielania pomocy materialnej  

              o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy  

              Płoniawy-Bramura 

     3) w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin    

         zajęć      pedagoga      szkolnego,     psychologa    i    logopedy     oraz   

         dydaktycznyvch,   wychowawczych  i  opiekuńczych  dla  nauczyciela     

         wspomagającego i nauczycieli realizujących w ramach etatu zajęcia o     

         różnym wymiarze, 

    4)  w sprawie wyrażenia    zgody    na   wydzierżawienie    nieruchomości  

         stanowiącej    własność    Gminy   na    okres powyżej trzech lat oraz o    

         wyrażeniu zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu  

         zawarcia umowy dzierżawy.  

10. Interpelacje radnych . 

11. Wolne głosy, ogłoszenia, komunikaty 
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12. Zamknięcie obrad.  

Ad.1. X sesji przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy Zbigniew 

Tomaszewski. Na wstępie przywitał  zgromadzonych na sali obrad radnych, 

sołtysów, gości  oraz stwierdził prawomocność obrad.  

Na stan Rady 15 członków, w sesji uczestniczy 14 radnych, jeden nieobecny 

usprawiedliwiony. 

Zaproszenie na sesję radnych, zaproszenie na sesję sołtysów, lista obecności 

radnych , lista obecności sołtysów stanowią załączniki  odpowiednio nr  1, 2, 3   

i  4 do protokołu 

Ad.2. Przewodniczący Rady zwrócił się o propozycje dotyczące zatwierdzenia 

proponowanego porządku obrad.  

Radni nie zgłosili wniosku w sprawie zmiany proponowanego porządku obrad. 

Wniosek o zmianę  porządku przedstawił  Wójt Włodzimierz Załęski. Zgłosił 

poprawki do części uchwałodawczej  określonej w pkt 9 porządku obrad 

1) wykreślnie pdpkt. 2  dotyczącego projektu uchwały w sprawie   uchwalenia  

regulaminu   udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla 

uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Płoniawy-Bramura. Podjęta uchwała 

na poprzedniej sesji została uchylona przez Wojewodę Mazowieckiego, dlatego 

nabór dokumentów do tej formy pomocy odbywa się już według  dawnej 

uchwały z 2008 roku. 

2) wprowadzenie  projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy  

Finansowej Gminy na lata 2011-2019,  

3) wprowadzenie projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Banku 

Gospodarstwa Krajowego na wyprzedzające finansowanie współfinansowanego 

ze środków pochodzących z budżetu Unii Europejskiej zadania inwestycyjnego 

pn. „Budowa przyzagrodowych oczyszczalni ścieków oraz modernizacja stacji 

uzdatniania wody we wsi Jaciążek”. Wiąże się to z dotowaniem z PROW  

modernizacji tej stacji, na którą nie ma w budżecie środków własnych. 

4)  wprowadzenie podobnej uchwały , jak na  Zawady dotyczącej dzierżawy 

budynku zlikwidowanej szkoły w Młodzianowie, na która jest oferent. Sprawa 

ta konsultowana była z miejscowym społeczeństwem. Dlatego wskazane jest 

podjęcie  uchwały w sprawie wyrażenia    zgody    na   wydzierżawienie    

nieruchomości stanowiącej    własność    Gminy   na    okres powyżej trzech lat 

oraz o  wyrażeniu zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcia umowy dzierżawy, aby budynek ten nie niszczał.  

Wójt dodał, że   te zmiany  zostały omówione z radnymi przed sesją  i zyskały 

ich pozytywna opinię. 

Za przyjęciem wniosku Wójta  w sprawie zmiany porządku obrad głosowało 14 

radnych  tj. wszyscy obecni na sesji.  

Po zmianie  pkt.9  Przewodniczący Tomaszewski poddał pod głosowanie 

następujący porządek obrad: 

1.Otwarcie  sesji  i stwierdzenie prawomocności obrad.  

2.Uchwalenie porządku obrad. 
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3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji Rady Gminy 

4. Informacja o pracy  Wójta Gminy między sesjami Rady. 

5. Zapytania i wolne wnioski. 

6. Przedstawienie bilansu Lokalnej Grupy Działania „Orzyc-Narew”. 

7.Informacja o  przebiegu wykonania budżetu gminy za pierwsze półrocze    

   2011 r. 

8. Informacja o organizacji nowego roku szkolnego 2011/2012. 

9.  Podjęcie uchwał w sprawach:  

     1) wprowadzenia zmian w uchwale w sprawie Wieloletniej Prognozy      

          Finansowej Gminy Płoniawy-Bramura na lata  2011-2019, 

       2) wprowadzenia zmian w  uchwale budżetowej gminy na rok 2011, 

      3) sprawie zaciągnięcia pożyczki z Banku Gospodarstwa Krajowego na     

           wyprzedzające    finansowanie     współfinansowanego   ze środków  

           pochodzących z budżetu Unii Europejskiej zadania inwestycyjnego    

           pn.„     Budowa      przyzagrodowych   oczyszczalni   ścieków  oraz    

           modernizacja stacji uzdatniania wody we wsi Jaciążek”. 

      4) określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru zajęć pedagoga  

           szkolnego,   psychologa i logopedy oraz dydaktycznych,  

            wychowawczych i opiekuńczych dla  nauczyciela wspomagającego i  

            nauczycieli realizujących w ramach etatu zajęcia o  różnym  

            wymiarze, 

     5) wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości  stanowiącej    

          własność Gminy   na okres powyżej trzech lat oraz o wyrażeniu zgody  

          na odstąpienie od obowiązku  przetargowego trybu zawarcia umowy  

          dzierżawy,  

       6) wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości  stanowiącej    

           własność Gminy   na okres powyżej trzech lat oraz o wyrażeniu zgody  

          na odstąpienie od obowiązku  przetargowego trybu zawarcia umowy  

          dzierżawy  

10. Interpelacje radnych . 

11. Wolne głosy, ogłoszenia, komunikaty 

12. Zamknięcie obrad.  

przyjęty został 14 głosami. 

W tym miejscu Przewodniczący Tomaszewski oznajmił, że komisje obradowały 

na wspólnym posiedzeniu i dzisiaj przed sesją ,a wypracowane wnioski 

prezentować będzie na sesji przewodniczący obrad Dariusz Wierzbicki. 

Zaproszenie na sesję radnych, zaproszenie na sesję sołtysów, lista obecności 

radnych, lista obecności sołtysów, lista obecności zaproszonych gości stanowią 

załączniki odpowiednio nr, nr 1, 2, 3 ,3 i 5 do protokołu.   

Ad.3. Wyłożony na sali obrad  protokół z ostatniej sesji przyjęto bez czytania –

w formie do wglądu 14 głosami. 

Ad.4. Wójt Gminy informując Radę o jego pracy pomiędzy sesjami Rady 

uwzględnił następujące fakty: 
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Od ostatniej lipcowej sesji, pomimo, że był to okres urlopowy, trwały 

intensywne prace  - zarówno gospodarcze, jak i organizacyjne  związane z 

reorganizacją oświaty gminnej. Likwidacja trzech szkół podstawowych  

nałożyła na gminę  zwiększony zakres  obowiązków  dowożenia dzieci szkół. do 

ogłoszonego przetargu  na dowóz dzieci przystąpiły tylko dwie firmy, spośród 

których wygrał PKS z najniższą ofertą 43 zł od 1 dziecka, podczas gdy ta sama 

firma dowoziła dzieci w minionym roku szkolnym za cenę 1 biletu 73 zł. Ta 

nowa cena spowodowała, że pomimo znacznego wydłużenia trasy dojazdu, 

koszty dowozu dzieci  na 6 kursów nie są wyższe od kosztów ubiegłego roku. 

Przygotowania  do pracy szkół w nowym systemie wymagały wielu prac, min. 

wytyczanie tras dowozu dzieci, ustalanie opiekunów, dopasowanie planu lekcji 

tak, aby wszystkie dzieci zostały na czas dowiezione do szkół, itp.  W 

pierwszych dniach roku szkolnego wystąpiły pewnie utrudniania w pomyleniu 

trasy, na które musiał osobiście reagować sam  Wójt.  Teraz już wszystko 

funkcjonuje normalnie. Brakuje wiat  na przystankach, ale przed zimą będą one 

postawione żeby dzieci nie mokły. Klasy w Szkole w Płoniawach są 

przepełnione, bo większość dzieci ze zlikwidowanych szkół  przeszła do 

Płoniaw. W Chudkowie również zlikwidowana oddział zamiejscowy 

Gimnazjum i uczniowie są dowożeni do Płoniaw. Były wnioski rodziców na 

dofinansowanie indywidualnego dowozu dzieci do szkół, na co Wójt nie wyraził 

zgody, bo te dzieci mają zapewniony  bezpłatny dowóz. W tym miejscu Wójt 

zaapelował do radnych i do sołtysów aby zgłaszali wszelkie problemy, jakie  

jeszcze  są do Wójta, a on napewno będzie na nie reagował. 

Szczegóły odnośnie  organizacji nowego roku szkolnego omówi Dyrektor 

GZEAS w dalszej części sesji. 

Następną sprawą omówioną przez Wójta to inwestycje. Ruszyła budowa 

przyzagrodowych oczyszczalni ścieków. Przetarg na ich budowę wygrała 

miejscowa Spółdzielnia Kółek Rolniczych.  W tym roku ma powstać 63 takie 

oczyszczalnie. Odbędą się spotkania z tymi właścicielami, u których budowane 

są oczyszczalnie w celu podpisania  umów- użyczenia, a nie dzierżawy, aby 

gmina mogła odliczyć sobie VAT. Do końca  września br. trwa przyjmowanie 

list chętnych na budowę przyzagrodowych oczyszczalni w latach następnych. 

Jeśli PROW ogłosi nabór wniosków na dofinansowanie tych oczyszczalni, to  

wnioski takie zostaną złożone wraz z wnioskiem na budowę  wodociągu w 

Zawadach i Gołoniwach. Dobiega końca modernizacja stacji uzdatniania wody 

w Jaciążku.  Dziś zakończone zostaną prace  związane z wymianą lamp 

oświetlenia dróg. Natomiast pełne uruchomienie całego systemu oświetlenia 

wraz zegarem  nastąpi w ciągu dwóch tygodni. Jest potrzeba domontowania 

jeszcze nowych lamp i będzie to zrobione w roku przyszłym, np. w Jaciążku.  

Musi być na to zgoda Zakładu  Energetycznego oraz trzeba wykonać  nowy 

projekt. Wójt  zasygnalizował problem związany z rekultywacją nieczynnego 

zbiornika przy stacji oczyszczalni ścieków w Kalinowcu . Jest to duży otwarty 
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teren, który nie jest przydatny na potrzeby kanalizacyjne. Jest natomiast zakaz 

służb ochrony środowiska na składowanie tam odpadów i zrzuty ścieków.  

Wójt poinformował, że w dniu 13 lipca 2011 r. podpisana została umowa z 

WFOŚiGW w Warszawie na  pożyczkę w wysokości 90 tys.zł  z 

przeznaczeniem na dofinansowanie termomodernizacji budynku Szkoły 

Podstawowej w Chodkowie. Pożyczka ta jest  w 15% umarzalna, pod 

warunkiem terminowej spłaty rat. Spłata pożyczki  będzie następowała  w 16 

ratach  po 5625 zł . Oprocentowanie pożyczki wynosi  0.5 stopy redyskonta 

weksli . 

Z innych spraw Wójt wspomniał o oddanej do użytku drodze powiatowej wraz z 

rondem w Podosiu, w budowie  którego gmina miała swój udział finansowy 

oraz o odbytych dożynkach powiatowych w Świętej Rozalii.  

Pytań do wystąpienia Wójta nie zgłoszono, wobec czego Przewodniczący Rady 

zamknął pkt  5 porządku obrad. 

Ad.5. Zapytań i wniosków nie zgłoszono. Wójt przedstawił  nowopowołanego 

Kierownika Posterunku Policji w Krasnosielcu Marka Chrzanowskiego, który 

przybył na sesję z dzielnicowym rewiru płoniawskiego Policji Tomaszem 

Joczem.  

Dziękując za zaproszenie na sesję, Marek Chrzanowski dokonał autoprezentacji. 

Na stanowisko Kierownika Posterunku Policji w Krasnosielcu powołany został 

w sierpniu tego roku. W policji pracuje od 16 lat, a od 11 lat związany jest z tym 

rejonem. Aspirant Tomasz Jocz pochodzi z Ostrołęki, ale zamieszkał już w 

Drążdżewie  i przydzielony został jako dzielnicowy  na gminę Płoniawy. W 

Policji pracuje 11 lat . Poprosił Wójta o włączenie go w skład Komisji 

Przeciwalkoholowej. Podziękował  Wójtowi za troskę o bezpieczeństwo 

mieszkańców gminy i dobre warunki pracy tutejszej Policji. Obsadę Posterunku 

Policji w Krasnosielcu obejmującej swym zasięgiem 3 gminy; Krasnosielc, 

Płoniawy i Sypniewo o łącznej liczbie mieszkańców 16,5 tys. stanowi 8 

policjantów. Każda z gmin ma swojego dzielnicowego. W roku minionym 

przeprowadzono 212 dochodzeń związanych min. z: 99 przestępstw w gminie 

Płoniawy, 79 w Krasnosielcu i 34 w Sypniewie. Było 1 zabójstwo w Gminie 

Płoniawy we wsi Retka, pozostałe to kradzieże, kradzieże z włamaniem, 

znęcanie nad rodziną, itp. Zapewnił, że  uczyni wszystko, aby mieszkańcy czuli 

się bezpiecznie. Zadeklarował chęć współpracy z gminą. 

Radny Bojarski Bogdan spytał , jak przedstawiona statystyka wygląda na tle 

krajów Unii Europejskiej. 

Chrzanowski odpowiedział, że takie statystyki prowadzi Komenda Główna 

Policji. Zapewnił, że  w roku przyszłym przedstawi Radzie  roczną statystykę , 

jaką będzie dysponował.  

Wójt poprosił o ustalenie tygodniowych dyżurów dzielnicowego w Płoniawach, 

aby mieszkańcy wiedzieli  o tym. 

M. Chrzanowski obiecał ustalić takie dyżury i podać do publicznej wiadomości, 

aczkolwiek  zawsze można dzwonić po pomoc na numer 997. 
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Więcej pytań nie zanotowano, wobec czego Kierownik Marek Chrzanowski 

zakończył swoje wystąpienie, a z kolei głos zabrał Radny Sejmiku 

Województwa Mazowieckiego Stanisław Rybski.  

Na początek podziękował Przewodniczącemu Rady za zapraszanie go na każdą 

sesję. Przeprosił za swój nieobecność na nich, ale wynika to z nawału zajęć. Do 

obsługi ma 80 gmin, dlatego na sesjach bywa wybiórczo. Zapewnił jednak , że z 

gminą Płoniawy jest szczególnie związany, gdyż był członkiem Rady 

Nadzorczej Cukrowni Krasiniec i przeciwstawiał się warunkom prywatyzacji 

Cukrowni, za co został wyrzucony z Rady. Wyraził żal z powodu rozgrabionego 

zakładu Cukrowni, który przetrwał 2 wojny światowe, a teraz  straszy ruiną. 

Obecnie jest członkiem komisji rewizyjnej Sejmiku. Pracy w Sejmiku jest 

bardzo dużo. Sejmikowi podlega cała masa  różnych instytucji. Jest wielka 

odpowiedzialność w sterowaniu budżetem Sejmiku, który liczy kilkaset stron. 

Budżet Sejmiku za 2009 rok wynosił 3 mld zł, a za 2010 2,5 mld.zł. Jest to 

ogromna  pula pieniędzy . Budżet Sejmiku nie zamyka się kwotą 200 mln. zł, 

gdyż nie wpływają  pieniądze z prywatyzacji.  Ponadto budżet rujnuje tak zwane 

janosikowe i jest walka aby to obciążenie  znieść. Sytuację finansową 

województwa  utrudnia także  podatek CIT . 

W dalszej części wypowiedzi Stanisław Rybski pogratulował osiągnięć gminy , 

życzył dalszego jej rozwoju, po czym zakończył swoje wystąpienie. 

Pytań  do radnego nie było, a więc pkt 5 sesji został zamknięty.  

Ad.6. Przybyły na sesję zaproszony Kierownik Biura Lokalnej Grupy Działania 

Narew-Orzyc Maciej Buczkowski w celu omówienia przesłanego bilansu 

oświadczył, że nie jest w stanie omówić tego dokumentu, gdyż został on 

sporządzony przez służby finansowe, na którym on się nie zna. Być może lepsze 

rozeznanie w tej kwestii ma Skarbnik Gminy. Bilans został przesłany gminie w 

celu zapoznania z gospodarowaniem składek płaconych przez gminy. 

M.Buczkowski zapewnił , że LGD działa dobrze. Swoim działaniem obejmuje 7 

gmin członkowskich. Gmina Płoniawy złożyła dwa wnioski na dotacje , które 

zostały przyjęte. LGD zajmuje się głównie 3 kierunkami działania. Są to: 

tworzenie mikroprzedsiębiorstw, odnowa wsi oraz realizacja tak zwanych 

małych projektów. Jest to ciało, które działa oddolnie w oparciu o lokalne 

strategie rozwoju gmin. LGD ma swoją siedzibę w Makowie. 

Na pytanie radnego Bojarskiego o strukturę organizacyjną i sposób 

finansowania Grupy M. Buczkowski odpowiedział, że  w biurze zatrudnione są 

2 osoby; kierownik i pracownik ds. metodyki i doradztwa. Wynagrodzenie 

ustalone jest zgodnie z układem pracy i zależne jest od ilości mieszkańców. 

Wynagrodzenia są całkowicie refundowane z Województwa.  

Radny Majewski Krzysztof spytał  ile wniosków załatwianych jest  dla gminy a 

ile dla osób prywatnych. 
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M. Buczkowski wyjaśnił, że wnioski  członków prywatnych nie zostały 

uwzględnione, aczkolwiek znajdują się na liście rezerwowej. Złożone przez 

gminy 2 wnioski na odnowę wsi są w trakcie realizacji. Na realizację czekają 

dwa kolejne wnioski.   

Wójt spytał kiedy odbędzie się Walne Zgromadzenie LGD i kiedy będzie 

zmieniony statut , bo w jej skład wchodzą imiennie  wójtowie  poprzedniej 

kadencji, a obecnej nie.  

M. Buczkowski powiedział, że Walne Zgromadzenie  zaplanowane jest na 30 

września br. W skład Rady LGD wchodzą osoby reprezentujące czynnik 

publiczny, czynnik społeczny i czynnik gospodarczy. M. Buczkowski zastrzegł, 

że członkowstwo w Radzie Grupy wcale nie jest komfortowe, bo przy 

rozpatrywaniu wniosków danej gminy niema prawa głosu  czynnik publiczny, 

którego dotyczy wniosek  tylko czynnik społeczny. Gmina jest członkiem Grupy 

a nie Wójt i może wyznaczyć swojego pełnomocnika jako czynnika 

społecznego, który w interesie tej gminy ma prawo głosu. 

Z takim uregulowaniem nie zgodził się zarówno Wójt, jak i Sekretarz Gminy. 

Wójt pytał, jak ma dbać o sprawy gminy skoro wyłączony jest z głosowania. 

Będąc na  posiedzeniu Grupy nie było żadnego członka z grupy czynnika 

społecznego. 

Buczkowska odparł, że zaproszeni byli wszyscy i on nie miał wpływu na ich 

obecność.  

Radny Tomasz Wenda spytał, czy w takim razie musi należeć do tej Grupy, na 

co uzyskał odpowiedź, że przymusu nie ma.  

Radny Andrzej Sękowski spytał czy na Walnym  omawiane będą zasady 

członkowstwa. 

M.Buczkowski odpowiedział, że w zaproszeniu będzie program Walnego w 

sprawach różnych można zgłaszać wnioski.   

Andrzej Sękowski zakwestionował sposób działania Grupy, gdzie nie wiadomo 

kto oceniał składane wnioski i jak były one oceniane.   

Skarbnik Gminy Hanna Michalska oświadczyła, że  wypowiedziana opinia 

Buczkowskiego o możliwości omówienia bilansu Grupy przez nią jest 

niewłaściwa, gdyż Skarbnik Gminy nie ma upoważnienia do prezentowania 

bilansu Grupy. 

W takim razie M. Buczkowski  obiecał , że zobowiąże osobę odpowiedzialną za 

sporządzenie bilansu o jego omówienie. 

Więcej pytań nie było, wobec czego M. Buczkowski zakończył swoje 

wystąpienie.  

Na tym pkt 6 porządku obrad został zakończony.  

Bilans LGD załączony został  w odrębnej dokumentacji na stanowisku ds. 

Obsługi Rady Gminy - 022 – Monitorowanie przez gminę działalności związków  

międzygminnych i stowarzyszeń oraz sposobu funkcjonowania porozumień.  

Ad.7. Przewodniczący  Rady Zbigniew Tomaszewski oznajmił, że  informacja z 

wykonania budżetu gminy za I półrocze 2011 roku została sporządzona 
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terminowo i w terminie wpłynęła do Regionalnej Izby Obrachunkowej i do 

radnych. Oceną  wykonania budżetu za I półrocze zajęli się radni na wspólnym 

posiedzeniu wszystkich komisji w dniu 2 września br. O przedstawienie 

wniosku komisji w tej kwestii poprosił przewodniczącego obrad Dariusza 

Wierzbickiego. 

Dariusz Wierzbicki przekazał  pozytywną opinię wszystkich członków Komisji 

o sposobie realizacji budżetu w I półroczu. 

Pozytywną opinię wydała również Regionalna Izba Obrachunkowa w 

Warszawie  uchwałą Nr  355/0/2011     Składu Orzekającego RIO w Warszawie 

z dnia  31 sierpnia 2011 roku.  

Przewodniczący Tomaszewski odczytał  treść uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Na wydanie pozytywnej opinii składają się następujące  czynniki: 

Złożona w dniu 11 sierpnia 2011 informacja z wykonania budżetu gminy za I 

półrocze 2011 zawiera podstawowe dane wymagane uchwałami Rady Gminy 

Płoniawy-Bramura. Dochody zrealizowano w kwocie 7 769 450,12 , co stanowi 

40,7% planu, w tym: dochody bieżące w wysokości 7 672 717,58 co daje 54,4% 

planu oraz dochody majątkowe w kwocie 96 732,54 co stanowi 1,9% planu. 

Wydatki wykonano w wysokości 7 890 361,30 tj. 35,9% planu ,w tym: wydatki 

bieżące stanowiły 7 797 889,80 tj. 52,7% planu  oraz wydatki majątkowe w 

kwocie 92 471,50 tj. 1,3% planu. W 50% przekazano dotację dla Gminnej 

Biblioteki Publicznej. Spłacono 675 649,3339 rat pożyczek i kredytów 

długoterminowych . Łączna kwota długu na koniec drugiego kwartału 2011 

wyniosła 5 958 508,42, co stanowiło 31,2% planowanych dochodów gminy na 

ten rok. Należności wymagalne wynosiły 1 115 019,43. Otrzymana dotacja na 

realizację zadań zleconych gminie w wysokości  1 217 180,47 wydatkowana 

została w kwocie 1 211 273,73.  

Radni 14 głosami  przyjęli wniosek Komisji  zatwierdzający informację z 

wykonania budżetu gminy za I półrocze 2011 roku.  

Pytań nie zgłoszono, a więc pkt 7 został zamknięty.  

Zarządzenie Nr 29/2011 Wójta Gminy Płoniawy-Bramura z dnia 09 sierpnia 

2011 r. w sprawie przedstawienia Radzie Gminy Płoniawy-Bramura oraz 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie informacji o przebiegu 

wykonania budżetu gminy za I półrocze 2011 roku, kształtowaniu się 

wieloletniej prognozy finansowej oraz informacji z wykonania planu 

finansowego instytucji kultury ,  uchwała  Nr    355/0/2011     Składu 

Orzekającego RIO w Warszawie z dnia  31 sierpnia 2011 roku w sprawie 

wydania opinii o przedłożonej przez Wójta Gminy Płoniawy-Bramura informacji 

o przebiegu wykonania budżetu gminy za I półrocze 2011 r. stanowią załączniki 

nr 6 i 7 do protokołu. 

Ad.8.  Informację o organizacji nowego roku szkolnego przekazała Dyrektor 

Gminnego Zespołu Ekonomiczno-Administracyjnego Szkół Teresa Ślaska. 

Po likwidacji trzech szkół nowy rok szkolny 2011/2012  rozpoczęli uczniowie w 

3 szkołach podstawowych; w Płoniawach-Bramurze, Chodkowie, Węgrzynowie 
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oraz w Zespole Szkół w Krasińcu i w dwóch  gimnazjach; w Zespole Szkół w 

Krasińcu i w Płoniawach. 

Rok szkolny rozpoczął się terminowo w odnowionych szkołach. We wszystkich 

szkołach w okresie wakacyjnym prowadzone były drobne remonty i odnawiane 

sale  lekcyjne.  Po reorganizacji  kadra zmniejszyła się o 15  etatów, tj. z 86 do 

71 etatów.  52 nauczycieli jest dyplomowanych, 10 mianowanych  i 8 

kontraktowych, stażystów nie ma. W ramach reorganizacji tylko 1 nauczycielka 

spoza terenu gminy nie otrzymała propozycji pracy. Pozostali zostali zatrudnieni 

lub odeszli na emeryturę. Z obsługi zatrudniono 2 panie, pozostali odeszli na 

tzw. świadczenia przedemerytalne.   

Teresa Ślaska  zakończyła swoją informację stwierdzeniem, iż większych 

problemów  z nowym rokiem szkolnym po reorganizacji nie odnotowano. 

Pytań nie zgłoszono, wobec czego pkt. 8 porządku obrad został zamknięty.  

W tym momencie Przewodniczący Tomaszewski ogłosił dziesięciominutową 

przerwę w obradach.   

Po przerwie o godz. 11
55

 obrady wznowiono od części uchwałodawczej sesji. 

Ad.9.  Otwierając część uchwałodawczą sesji Przewodniczący Rady  powtórzył, 

że wnioski  komisji w sprawie uchwał prezentować  będzie przewodniczący 

posiedzenia  Dariusz Wierzbicki.    

1) Część uchwałodawczą sesji  rozpoczęto  od uchwały w sprawie  zmian 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Płoniawy-Bramura na lata 2011-

2019. Skarbnik Hanna Michalska oznajmiła, że uchwała nie była omawiana na 

wspólnym posiedzeniu komisji. Jednak  w związku ze zmianami wydatków na 

oczyszczalnie przyzagrodowe i na modernizacje stacji uzdatniania wody w 

Jaciążku  zmiany Prognozy Finansowej Gminy są konieczne. Z jej zmianami 

zapoznani zostali radni na krótkim posiedzeniu przez sesją.  

Dariusz Wierzbicki  przedstawił wniosek radnych, że projekt uchwały został 

przez radnych przyjęty. 

Po odczytaniu projektu uchwały za jej przyjęciem również głosowali wszyscy 

radni obecni na sesji, tj. 14 radnych.   

Uchwała nr 59/X/2011 w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Płoniawy-Bramura na lata 2011-2019 stanowi załącznik nr 8  do 

protokołu.   

2)  Skarbnik Gminy przedstawiła proponowane zmiany w uchwale budżetowej, 

które również nie były omawiane na wspólnym posiedzeniu komisji, tylko przed 

sesją. Dotyczą one zmniejszenia dochodów budżetu gminy o 295 058 zł do 

18 966 281,77. Dochody po  zmianie wynosić będą: bieżące 14 285 611,77 i 

majątkowe 4 680 670 zł. 

Wydatki ulegają zmniejszeniu o 447 752 zł do 21 715 936,77, z czego 

15 015 003,77 dotyczy wydatków bieżących a 6 700 933 zł wydatków 

majątkowych. Dokładne wyliczenia przedstawiają się tak, jak w przekazanym 

radnym  uzasadnieniu do uchwały. 

Dariusz Wierzbicki oznajmił, że proponowane zmiany zostały przyjęte.   
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Bez komentarza, stosunkiem głosów 14 za tj. wszystkich obecnych na sesji 

Rada uchwaliła  zmiany  w uchwale budżetowej gminy na rok 2011.  

Uchwała nr 60/X/2011 w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej 

gminy Płoniawy-Bramura na rok 2011 stanowi załącznik nr 9  do protokołu.   

3)  Skarbnik Michalska omówiła projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia 

pożyczki z Banku Gospodarstwa Krajowego na wyprzedzające finansowanie 

współfinansowanego ze środków pochodzących z budżetu Unii Europejskiej 

zadania inwestycyjnego pn. „Budowa przyzagrodowych oczyszczalni ścieków 

oraz modernizacja stacji uzdatniania wody we wsi Jaciążek”. Gmina nie posiada 

własnych środków na te inwestycje , na które będą dotacje unijne, dlatego 

konieczna jest pożyczka w Banku Gospodarstwa Krajowego. Posiada ona 

bardzo małe oprocentowanie i pozwoli  na opłacenie  poniesionych wydatków , 

które zostaną zrefinansowane z budżetu Unii Europejskiej. Pożyczka  ta nie 

wpływa na stan zadłużenia gminy. Pożyczka w wysokości 1 635 313 zł zostanie 

przekazana gminie w dwóch transzach; w 2011 r. 570 442 zł i w 2012 1 064 871 

zł.  

Dariusz Wierzbicki  oświadczył, że radni zaakceptowali ten projekt uchwały.  

Głosowanie przebiegało w następujący sposób:  

Na stan Rady 15 członków w głosowaniu nad projektem uchwały w sprawie 

zaciągnięcia pożyczki z Banku Gospodarstwa Krajowego na wyprzedzające 

finansowanie współfinansowanego ze środków pochodzących z budżetu Unii 

Europejskiej zadania inwestycyjnego pn. „Budowa przyzagrodowych 

oczyszczalni ścieków oraz modernizacja stacji uzdatniania wody we wsi 

Jaciążek” udział wzięło  14 radnych, tj. wszyscy obecni na sesji (1 nieobecny). 

Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych, tj. wszyscy obecni na sesji.  

Uchwała nr 61/X/2011 sprawie  zaciągnięcia pożyczki z Banku Gospodarstwa 

Krajowego na wyprzedzające finansowanie współfinansowanego ze środków 

pochodzących z budżetu Unii Europejskiej zadania inwestycyjnego pn. „Budowa 

przyzagrodowych oczyszczalni ścieków oraz modernizacja stacji uzdatniania 

wody we wsi Jaciążek” stanowi załącznik nr 10 do protokołu”. 

4) Przed głosowaniem nad projektem uchwały w sprawie  określenia 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć pedagoga szkolnego, 

psychologa i logopedy oraz dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych 

dla nauczyciela wspomagającego i nauczycieli realizujących w ramach etatu 

zajęcia o różnym wymiarze  radca prawny Dominik Pogorzelski powiedział, że 

ta uchwała wprowadza tylko do uchwały z 2008 roku nowe stanowiska 

pedagoga szkolnego, logopedy i psychologa i ustala dla nich 

dwudziestogodzinny tygodniowy wymiar czasu pracy. Natomiast wzór ustalania 

wynagrodzeń dla pozostałych nauczycieli pozostaje ten sam.   

Dariusz Wierzbicki przekazał stanowisko komisji o pozytywnej opinii 

wszystkich członków rady.  

Po odczytaniu projektu uchwały, za jej przyjęciem głosowało 14 radnych, tj. 

wszyscy  obecni na sesji.  
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Uchwała nr 62/X/2011 w sprawie  określenia tygodniowego obowiązkowego 

wymiaru godzin zajęć pedagoga szkolnego, psychologa i logopedy oraz 

dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych dla nauczyciela 

wspomagającego i nauczycieli realizujących w ramach etatu zajęcia o różnym 

wymiarze stanowi załącznik nr  11  do protokołu.  

5)  Projekt uchwały w sprawie wydzierżawienia budynku po zlikwidowanej 

Szkole Podstawowej w Zawadach Dworskich na okres 25 lat w trybie 

bezprzetargowym poprzedzony został  pozytywnym  wnioskiem wszystkich 

komisji, co oznajmił Dariusz Wierzbicki. 

Przewodniczący Tomaszewski poinformował, że  do Rady Gminy wpłynęła 

oferta  od Pani Barbary Wróblewskiej na wydzierżawienie tego obiektu z 

przeznaczeniem na utworzenie tam Domu Wiecznej Młodości. Wszystkie 

konkrety  zostały omówione na posiedzeniu wszystkich komisji z udziałem 

zainteresowanej. Odbyły się również konsultacje w tej sprawie z mieszkańcami 

Zawad, którzy nie wnieśli sprzeciwu do sposobu zagospodarowania tego 

obiektu.Na sali obrad jest obecna Pani Wróblewska , która służy dodatkowymi 

wyjaśnieniami.  

Radny Bojarski Bogdan zadał pytanie Pani Wróblewskiej, czy dotychczasowi jej 

pensjonariusze nie zgłaszali uwag do jej pracy.  

Wróblewska Barbara odpowiedziała, że  placówki opiekuńcze nie są łatwe do 

prowadzenia. Niemniej jednak w swojej pracy zawsze na pierwszym miejscu 

było dobro pacjenta. Przez lata jej pracy w takich ośrodkach nigdy nie było 

uwag  co do opieki nad pensjonariuszami . Podkreśliła, że lubi pomagać 

drugiemu człowiekowi, dlatego wykłada własne pieniądze, żeby się dalej 

realizować w pomaganiu ludziom, którzy potrzebują pomocy i opieki.  

Więcej pytań nie zgłoszono. A uchwałę przyjęto 14 głosami.  

Uchwała nr 63/X/2011 w sprawie wyrażenia    zgody    na   wydzierżawienie    

nieruchomości stanowiącej    własność    Gminy   na    okres powyżej trzech lat 

oraz o  wyrażeniu zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcia umowy dzierżawy stanowi załącznik nr 12 do protokołu. Oferta Pani 

Barbary Wróblewskiej znajduje się w aktach sprawy. 

6) Projekt uchwały o takiej samej treści, tylko dotyczący wydzierżawienia 

budynku po zlikwidowanej Szkole w Młodzianowie przedstawił Wójt 

Włodzimierz Załęski. Sprawa ta nie była omawiana przez komisje, gdyż oferta 

od Państwa Puchalskich  wpłynęła po 02 września. Oferent zamierza 

wydzierżawić budynek z przeznaczeniem na salę weselną i pokoje hotelowe na 

piętrze. Na adaptację tego budynku  zamierza przeznaczyć 400 tys.zł. Dla 

okolicznych mieszkańców obiecuje stosować 10% zniżki za świadczone usługi 

oraz udostępni boisko w dniach,  których nie będą odbywały się imprezy. 

W dniu wczorajszym odbyły się negocjacje z mieszkańcami, którzy nie zgłosili 

sprzeciwu do takiej formy dzierżawy. Chcą jedynie zarezerwować dla potrzeb 

wsi jedną salę. Będzie to jeszcze przedmiotem negocjacji przy  sporządzaniu 
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umowy dzierżawy. W umowie zostanie umieszczony zapis, że dzierżawca nie 

może  bez zgody właściciela nic tam zrobić poza warunkami umowy.  

Radny Nowotka Andrzej spytał jaki zysk będzie miała gmina  z tytułu tej 

dzierżawy. 

Wójt odpowiedział, że  rzeczoznawca wycenił ten obiekt na 300 tys.zł . Licząc 

czynsz w granicach 8 -10% wartości obiektu daje ok. 2,5 tys.zł miesięcznie plus 

podatek. To samo dotyczy Zawad, tylko będzie niższy czynsz, bo obiekt 

wyceniony został na 250 tys. zł. Tam jest tylko parter do użytku, bo całe piętro 

wymaga  kapitalnego remontu. 

Radny Bojarski Bogdan zakwestionował wycenę rzeczoznawcy. On ustalił 

wartość  księgową, który ma się nijak do wartości rynkowej. Według jego 

sporządzonych na prędce  wyliczeń taki obiekt wart jest  minimum 600 tys.zł. 

Wójt zapewnił, że wyceny dokonał  rzeczoznawca i jest ona zbliżona do wyceny 

podobnych szkół już zlikwidowanych. Tylko, że stoją one puste, niszczeją, są 

rozkradane, a ich wartość z każdym rokiem maleje. Dlatego tak bardzo zależy 

Wójtowi, aby  te budynki miały gospodarza, aby powstały nowe miejsca pracy i 

w razie potrzeby służyły miejscowemu społeczeństwu. 

Zdaniem  radcy prawnego Dominika Pogorzelskiego nie na miejscu jest  

stwierdzenie radnego zaniżonej wartości budynku. To jest krzywdzące dla Rady, 

bo w teren może pójść fama o niegospodarności gminy lub jeszcze innych 

nieprawidłowościach. Mecenas nie uwierzył  sporządzoną przez radnego 

wycenę.  

Radny Bojarski polemizował, że rzeczoznawca może dokonać wyceny 

nieruchomości kilkoma sposobami, dokonać  porównania z wartością rynkową. 

Dla jasności sprawy wyceny powinno dokonać przynajmniej dwóch 

rzeczoznawców, aby porównać te wartości, aby były one zrozumiałe dla 

mieszkańców. 

Wójt nie zgodził się z opinią radnego mówiąc, że  nie ma potrzeby podwajania 

kosztów związanych z wyceną  tych nieruchomości. Budynki szkół są 

specyficznymi budowlami, na które brakuje chętnych. Jak widać w terenie  stoją 

opustoszałe i niszczeją. Dlatego jeśli są chętni na ich dzierżawę, to należy je 

powierzyć dzierżawcom, aby były wykorzystane . Wójt zastrzegł, że inne oferty, 

oprócz tych dwóch nie wpłynęły. 

Mecenas Pogorzelski dodał, iż w treści umowy umieszczony zostanie zapis o  

możliwości wypowiedzenia umowy dzierżawy, jeśli miałaby powstać tam na 

nowo szkoła.  Trzeba liczyć się z faktem, że te budynki mogą być gminie 

przydatne, gdyż ustawodawca nakłada na gminę coraz to więcej zadań.  

Radny Tomasz Wenda spytał, czy rodziny mieszkające w tym budynku wyraziły 

zgodę  na wydzierżawienie tego budynku. 

Wójt odpowiedział, że  tam mieszkają dwie starsze panie, które mają oddzielne 

wejście nie kolidujące z resztą budynku.    

Więcej pytań nie zgłoszono, a uchwałę  przyjęto 14 głosami.   
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Uchwała nr 63/X/2011 w sprawie wyrażenia    zgody    na   wydzierżawienie    

nieruchomości stanowiącej    własność    Gminy   na    okres powyżej trzech lat 

oraz o  wyrażeniu zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcia umowy dzierżawy stanowi załącznik nr 13 do protokołu. Oferta 

znajduje się w aktach sprawy. 

Prezentowane wnioski wszystkich komisji stanowią załącznik  nr 14 do 

protokołu.  

Na tym część uchwałodawcza sesji została zamknięta . 

Ad.10. Z powodu braku interpelacji  pkt. 10 został zamknięty. 

Ad.11. Radny Chodkowski Benedykt  spytał o bieg sprawy zgłoszonej przez 

radnego Krawczyka w sprawie ustawienia lustra na skrzyżowaniu dróg w 

Rogowie. 

Wójt odpowiedział, że przekazał wniosek do  Zarządu Dróg Wojewódzkich w 

Czerwinie, gdyż droga ta jest wojewódzka, a oznakowanie dróg należy do 

zarządcy. 

Sołtys wsi Stare Zacisze przekazał podziękowanie za bardzo dobrze 

wyremontowaną drogę.  

Wójt powiedział, że ten rok to ciągłe łatanie dziur na drogach, nawet po kilka 

razy tej samej nawierzchni. Dlatego należy położyć warstwę asfaltu, niż ciągle 

zalewać dziury, które woda nieustannie wypłukuje. 

Sołtys Młodzianowa Majkowski Leon zgłosił konieczność pobudowania 

przystanku dla dzieci dojeżdżających do szkół przy drodze wiejskiej, a nie 

ruchliwej krajowej. 

Radna Lewandowska Monika zasygnalizowała problem ścieków przelewających 

się przez drogę do strugi na osiedlu popegeerowskim w Jaciążku.  

Radny Bojarski Bojarski zgłosił potrzebę remontu mostku na drodze przy  

posesji sołtysa w Szlasach Łozino.  

Wójt odpowiedział, że przystanek zostanie pobudowany wMłodzianowie przy 

drodze wiejskiej. Mostek również zostanie  naprawiony. Natomiast na  

wylewające się ścieki Wójt nie ma instrumentów przeciwdziałania. To służby 

ochrony środowiska powinny się tym zająć, a nie gmina.  

Mecenas Pogorzelski zapoznał Radę z treścią wezwania Komitetu 

Rodzicielskiego Szkoły Podstawowej w Młodzianowie  do usunięcia stanu 

naruszenia prawa przez uchylenie uchwały o likwidacji Szkoły Podstawowej w 

Młodzianowie.  

Pismo podpisane jest  przez jedną osobę i nie wskazuje o jakie naruszenie prawa 

chodzi. Wojewoda wskazał, że samo doręczenie – niezawinione przez gminę nie 

stanowi o naruszeniu prawa.  

Radny Sękowski spytał, czy w sytuacji zlikwidowanej szkoły działa Komitet 

Rodzicielski?.  

Radca wyjaśnił, że pismo wpłynęło1 sierpnia br. , które ze względu na brak 

posiedzeń Rady nie mogło być wcześniej rozpatrzone, o czym Pani podpisana w 

tym piśmie została poinformowana.  
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Takim przypadku radny Andrzej Sękowski zgłosił wniosek, aby Rada 

upoważniła Przewodniczącego Rady do wystąpienia do Skarżącej wskazanie o 

jakie naruszenie prawa chodzi w tym piśmie, aby Rada mogła się do tego 

ustosunkować.  

Za wnioskiem zagłosowało 13 radnych, 1 wstrzymał się od głosu. 

Po sesji przedmiotowe zapytanie zostanie wysłane do Skarżącej.  

Przewodniczący Rady zgłosił wniosek o usunięcie znaków ograniczenia 

prędkości do 30 km  ustawionych przy zlikwidowanych szkołach.  

Wójt przekaże sprawę do Zarządu Dróg Powiatowych w Makowie-Maz.  

Wójt rozdał listy radnym i sołtysom , na których mieszkańcy mają się wpisać 

jeśli będą chcieli pobudować oczyszczalnie przyzagrodowe. Listy te mają 

wrócić do Urzędu Gminy do 30 września br.  

Więcej głosów nie zanotowano, wobec czego prowadzący obrady Zbigniew 

Tomaszewski ogłosił wyczerpanie porządku obrad. 

 Ad.12.  O godzinie 12
55

  Przewodniczący  Rady Zbigniew Tomaszewski   

zamknął X sesję Rady Gminy Płoniawy-Bramura. 

 

Protokołowała                                                                       Podpisał  

 

Janina Dąbrowska                                                       Zbigniew Tomaszewski  

 

 

 

 

 

 
 


